

EARNINGS RELEASE H1, 2023

MASRAF AL RAYAN REPORTS A NET PROFIT OF QAR 765 MILLION FOR H1 2023

- Total Income reached QAR 4.61 billion, compared to QAR 3.27 billion for the same period last year;
- Net financing assets closed at QAR 112 billion and Deposits at QAR 89 billion
- Cost to Income (efficiency) ratio 26.7%
- The Capital Adequacy ratio stood at 21.۳۵%

Doha, July 17, 2023:

Masraf Al Rayan Q.P.S.C today released its consolidated financial statements for the six-month period ended 30 June 2023 with a Net Profit attributable to the equity holders of the bank of QAR 765 million.

His Excellency Sheikh Mohammed Bin Hamad Bin Qassim Al Thani, Chairman of the Board stated:

Total Income reached QAR 4.61 billion for the six months ending June 2023. The bank has a healthy capital base, strong funding and a liquidity coverage ratio of 129% comfortably higher than the regulatory requirement. During this quarter, Masraf played an active part in supporting local currency market issuance, by investing in sovereign T-bills and Sukuk, which positively contributed to its investment's profitability.

Commenting on H1 2023 performance, Fahad Bin Abdulla Al Khalifa, Group Chief Executive Officer said:

We are pleased to announce a net profit for the first half of 2023, of QAR 765 million, in line with our expectations. We continue to prioritize prudent risk management, enriching the non-performing coverage to address legacy issues, and preservation of margins. We have recently launched our Premier Banking offering, which delivers an enhanced value proposition and personalized level of service to both our new and existing loyal client base. Our focus remains on improving efficiency through adoption of technologies, and delivering continuous improvement in the customer journey.

Key Financial Highlights

Balance Sheet - QAR billion	H1-2023	Q4-2022	Change
Total Assets	160	168	-4%
Financing assets	112	118	-5%
Investments	35	32	9%
Deposits	89	97	-9%
Total Equity	24.2	24.3	-0.5%

Income Statement - QAR million	H1-2023	H1-2022	Change
Total income	4,613	3,269	41%
Net operating profit	1,813	2,302	-21%
Operating expenses	467	620	23%
Net Impairment Charges	553	661	16%
Net profit attributable to shareholders	765	1,000	-24%
Earnings Per Share (QAR)	0.082	0.108	-24%

Group ratios	H1-2023	H1-2022
Efficiency (%)		
Cost to Income	26.7%	27.5%
Loan Quality		
Non-Performing loans (QAR million)	7,459	2,633
NPL ratio (%)	6.41%	2.17%
Capital Management (%)		
Capital adequacy ratio (CAR)	21.30%	20.00%

-Ends-

For further information please visit our investor relations page on our website <https://www.alrayan.com> or contact our Investor Relations team at IR@alrayan.com

بيان صحفي بنتائج النصف الأول لعام ٢٠٢٣

مصرف الريان يُعلن عن تحقيق أرباح صافية بقيمة ٧٦٥ مليون ريال قطري للنصف الأول من العام ٢٠٢٣

- بلغت الإيرادات ٤,٦١ مليار ريال، مقابل ٣,٢٧ مليار ريال للفترة نفسها من العام الماضي
- بلغ صافي أصول التمويل ١١٢ مليار ريال، و مجموع ودائع العملاء ٨٩ مليار ريال
- نسبة التكلفة إلى الدخل ٢٦,٧%
- معدل كفاية رأس المال ٢١,٣٥%

الدوحة، قطر، ١٧ يوليو ٢٠٢٣:

أعلن مصرف الريان ش.م.ع.ق، اليوم، عن نتائجه المالية المجمعة للنصف الأول من العام ٢٠٢٣ والمُنتهى في ٣٠ يونيو ٢٠٢٣ بتحقيق أرباح صافية لصالح المساهمين بقيمة ٧٦٥ مليون ريال قطري.

تعليقاً على النتائج، قال سعادة الشيخ محمد بن حمد بن قاسم آل ثاني، رئيس مجلس إدارة مصرف الريان: "بلغ إجمالي الدخل ٤,٦١ مليار ريال قطر للسنة أشهر المنتهية في يونيو ٢٠٢٣. يتمتع البنك بقاعدة رأسمالية جيدة ومصادر تمويل راسخة، ونسبة تغطية سيولة أعلى من المتطلبات التنظيمية بواقع ١٢٩٪. خلال هذا الربع، لعب المصرف دوراً نشطاً في دعم إصدارات السوق بالعملة المحلية، من خلال الاستثمار في أدوات الخزنة والصكوك السيادية، مما ساهم بشكل إيجابي في ربحية استثماراته."

من جهته، قال السيد فهد بن عبد الله آل خليفة، الرئيس التنفيذي للمجموعة: "يسعدنا أن نعلن عن صافي الربح للنصف الأول من عام ٢٠٢٣ بقيمة ٧٦٥ مليون ريال قطري، بما يتماشى مع توقعاتنا. نواصل إعطاء الأولوية لإدارة المخاطر الحكيمة، و تعزيز نسبة تغطية التمويلات المتعثرة لمعالجة القضايا العالقة، مع الحفاظ على هوامش الربح. لقد أطلقنا مؤخراً حملة للخدمات المصرفية الشخصية، والذي يقدم قيمة محسنة ومستوى خدمات مخصصة، لقاعدة عملائنا الحاليين و الجدد. يبقى تركيزنا على تحسين الكفاءة التشغيلية من خلال اعتماد التقنيات الحديثة، و التحسين المستمر في تجربة العميل."

أبرز الأرقام المالية:

الميزانية العمومية - مليار ريال قطري	النصف الأول ٢٠٢٣	الربع الأخير ٢٠٢٢	نسبة التغير
مجموع الموجودات	١٦٠	١٦٨	-٤%
ذمم الأنشطة التمويلية	١١٢	١١٨	-٥%
الاستثمارات	٣٥	٣٢	٩%
ودائع العملاء	٨٩	٩٧	-٩%
مجموع حقوق المساهمين	٢٤,٢	٢٤,٣	-٥,٠%

بيان الدخل – مليون ريال قطري	النصف الأول ٢٠٢٣	النصف الأول ٢٠٢٢	نسبة التغير
اجمالي الإيرادات	٤,٦١٣	٣,٢٦٩	%٤١
صافي الدخل التشغيلي	١,٨١٣	٢,٣٠٢	%٢١-
المصروفات التشغيلية	٤٦٧	٦٢٠	% ٢٣
صافي أعباء المخصصات	٥٥٣	٦٦١	% ١٦
صافي الأرباح	٧٦٥	١,٠٠٠	%٢٤-
العائد على السهم (بالريال القطري)	٠,٠٨٢	٠,١٠٨	%٢٤-

مؤشرات الأداء الرئيسية للمجموعة	النصف الأول ٢٠٢٣	النصف الأول ٢٠٢٢
الكفاءة (%)		
معدل التكلفة إلى الدخل	%٢٦,٧	%٢٧,٥
القروض		
القروض غير المنتظمة (مليون ريال قطري)	٧,٤٥٩	٢,٦٣٣
نسبة القروض غير المنتظمة (%)	%٦,٤١	%٢,١٧
إدارة رأس المال (%)		
نسبة كفاية رأس المال	%٢١,٣٥	%٢٠,٠٠

انتهى

لمزيد من المعلومات، يُرجى زيارة صفحة علاقات المستثمرين على موقعنا <https://www.alrayan.com> أو التواصل مع فريق علاقات المستثمرين على البريد الإلكتروني IR@alrayan.com